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PROTOKÓŁ nr XII//2016  
z przebiegu XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 30 marca 2016 r. w godz. od 14.00 do 16.30 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  
zał. 1. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Mariusz Łyskawiński   - mieszkaniec Żerkowa 
6. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 
7. Elzbieta Kupś    - pracownik Urzędu  
8. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Życie Jarocina - Hieronim Czaplicki  
 

Porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  
w dniu  22 marca 2016 r.  
 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji. 
Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  
o godz. 14:00 otworzyła XII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali.  
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności. 
Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 
uczestniczy 14 radnych a zatem Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały.  
 
Punkt 3 – Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad o następującej treści:  
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

2) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na rok 2016”, 

3) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu w roku 2016, 
4) rozpatrzenia ponowionej skargi, 
5) nieodpłatnego nabycia nieruchomości zabudowanej w Podlesiu, 
6) trybu udzielania i  rozliczania dotacji dla szkół i  placówek oświatowych niepublicznych oraz 

publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ oraz trybu  
i  zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji, 

7) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2017, 
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8) wyznaczenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żerkowie do realizacji zadań  
z zakresu świadczenia wychowawczego wynikającego z ustawy o pomocy państwa  
w wychowaniu dzieci, 

9) określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół 
podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żerków, dla 
kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły, 

10) sprzedaży nieruchomości w Kretkowie, 
11) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 
12) wprowadzenia zmian do budżetu na 2016 rok, 
13) uchwalenia „Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Żerków”, 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2015, 
10. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2015. 
11. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015”,  
o którym mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie za rok 2015. 

12. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
13.  Zamknięcie obrad sesji.   
Radna Maria Sołtysiak zgłosiła wniosek formalny o wykreślenie z porządku obrad w ust.7 punktu 11 
projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Wniosek 
uzasadniła tym, że należy sprawdzić jakie i w ilu miejscowościach są zaległości za odpady komunalne. 
Po przedstawieniu Radzie pełnego obrazu na kolejnej sesji podejmiemy uchwałę.   
Przewodnicząca poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek, który został przyjęty jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa po wykreśleniu z ust. 7 pktu 11 projektu uchwały w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty przyjęli prządek obrad jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 
 
Po zatwierdzeniu porządku obrad nastąpiło uroczyste wręczenie listu gratulacyjnego Michalinie 
Jaśkowiak z Uczniowskiego Klubu Sportowego „Przełaj” w Żerkowie. Przewodnicząca Rady, Burmistrz  
i Sekretarz Gminy Żerków wręczyli list gratulacyjny sportsmence za wybitne osiągnięcia w sporcie  
i godne reprezentowanie gminy Żerków podczas zawodów lekkoatletycznych w chodzie o  randze 
wojewódzkiej i ogólnopolskiej.   
Przewodnicząca Rady przedstawiła osiągnięcia Michaliny Jaśkowiak w chodzie na 2000, 3000  
i 5000 m, która w latach 2015 – 2016 uzyskała: brązowy, srebrny, 4 złote medale oraz została laureatką 
Konkursu Nadziei Olimpijskich im. Karola Hoffmana w Poznaniu. Ponadto poinformowała, że trenerem 
sportsmenki jest Dawid Bierła a na początku kariery był Władysław Bierła.  
Podczas składania gratulacji Przewodnicząca życzyła dalszych licznych sukcesów oraz zdrowia  
i wszelkiej pomyślności w sporcie i życiu osobistym. Będziemy kibicować i śledzić dalsze poczynania  
i myślę, że będziesz rozwijała swoje umiejętności.  
Burmistrz - cieszymy się Twoim sukcesem i życzymy dalszych  osiągnięć. Jesteś przykładem dla innych, że 
jak się czegoś bardzo chce, to można to osiągnąć. 
Pani Michalina Jaśkowiak podziękowała nieobecnemu trenerowi za pomoc w osiągnięciu sukcesów  
i wsparcie w trudnych chwilach oraz  Burmistrzowi  Miasta i Gminy Żerków i radnym Rady Miejskiej. 
Obiecuję, że nie jest to mój ostatni medal i mam nadzieję, że w miesiącu sierpniu br. na olimpiadzie 
ogólnopolskiej młodzieży zdobędę złoto.   
Przewodnicząca przechodząc do kontynuacji porządku obrad  powitała panią Danutę Paprzycką, która po 
dłuższej  chorobie wróciła i będzie dalej pełnić obowiązki sołtysa w Sołectwie Dobieszczyzna oraz  
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życzyła jej dużo zdrowia. 
 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”  przy 14 radnych na 
sali obrad – bez odczytywania. 
Protokół z obrad XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 30 grudnia 2015 r. został wyłożony do 
wglądu  przed obradami  sesji i w biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Wojciech Raś złożył dwie interpelacje: 
a) dlaczego umorzono podatek podmiotom  MCT w Żerkowie i Spółdzielni Kółek Rolniczych  

w Żerkowie i czy każdy przedsiębiorca w trudnej sytuacji finansowej będzie mógł liczyć na 
podobną ulgę?  

b) przekazanie kserokopii zarządzeń Burmistrza dotyczących wynajmu sal sportowych na terenie 
gminy Żerków z ostatnich 5 lat oraz przedstawienia rozliczeń z wynajmu tych sal w okresie za 
rok 2014 i 2015. 
Radny prosił o pisemną odpowiedź na interpelacje po czym przekazał treść interpelacji 
Przewodniczącej. 

2. Wiceprzewodniczący pan Grzegorz Andraszak zapytał na jakim etapie jest realizacja „Parku 
Niezwykłego” w Żerkowie?  

 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 
Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Punkt 7 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Na salę obrad dotarł radny pan Sebastian Nowaczyk 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/81/16 w sprawie przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 
 

2) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na rok 2016”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/82/16 w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Żerków na rok 2016”, stanowi  załącznik 
nr 6 do protokołu. 
 

3) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu w roku 2016, 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/83/16 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 
Jarocińskiemu w roku 2016, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 
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4) rozpatrzenia ponowionej skargi 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Przewodnicząca wyjaśniła, że lokalny restaurator ponowił skargę na Dyrektora MCT, Burmistrza Miasta  
i Gminy Żerków i Dyrektora Szkoły Podstawowej w Żerkowie, która w wyniku rozpatrywania pierwotnie 
przez Radę została uznana za bezzasadną. Podkreśliła, że skarżący nie wskazał nowych okoliczności  
w stosunku do poprzednio wniesionej skargi po czym zapytała czy są pytania?  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 8 radnych głosowało „za,  
przy 0 głosach „przeciw”, 7 głosach „wstrzymujących się”  w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/84/15 w sprawie rozpatrzenia ponowionej skargi, stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 
 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości zabudowanej w Podlesiu, 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/85/16 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości zabudowanej w Podlesiu, 
stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 
 

2) trybu udzielania i  rozliczania dotacji dla szkół i  placówek oświatowych niepublicznych oraz 
publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ oraz 
trybu i  zakresu kontroli prawidłowo ści pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/86/16 w sprawie trybu udzielania i  rozliczania dotacji dla szkół i  placówek 
oświatowych niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu 
terytorialnego organ oraz trybu i  zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej 
dotacji, stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 
 

3) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2017 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 9 głosów „za”,  
5 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XII/87/16 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 
2017, stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 
 

1) wyznaczenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żerkowie do realizacji 
zadań z zakresu świadczenia wychowawczego wynikającego z ustawy o pomocy państwa  
w wychowaniu dzieci, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/88/16 w sprawie wyznaczenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Żerkowie do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego wynikającego z ustawy  
o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, stanowi  załącznik nr 12 do protokołu. 
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2) określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych 
szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żerków, 
dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/89/16 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym 
do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Żerków, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły, stanowi  załącznik nr 13 do protokołu. 

 
3) sprzedaży nieruchomości w Kretkowie, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem prosząc Burmistrza  
o zaproponowanie bonifikaty. 
Burmistrz wyjaśnił, że bonifikatę ustala się w zależności od stanu obiektu, położenia i wartości ustalonej 
przez rzeczoznawcę. Budynek znajduje się za starą szkołą w Kretkowie po lewej stronie jadąc w kierunku 
kościoła i jest zamieszkiwany przez cztery rodziny. Wszystkie rodziny zdecydowały się na wykup lokali, 
dlatego przygotowano projekt uchwały. Burmistrz podkreślił, że od radnych zależy wysokość bonifikaty. 
Radny Wojciech Raś zapytał jak było w przypadku sprzedaży „Domu Nauczyciela”? 
Radna Ewa Marek-Skiba stwierdziła, że budynek ten jest zlokalizowany w Żerkowie. 
Radna Maria Sołtysiak zapytała jaką bonifikatę przyjęto przy sprzedaży byłej szkoły w Kretkowie? 
Przewodnicza poprosiła radnego Janusza Szóstka o wyjaśnienie sprawy.    
Radny Janusz Szóstek wyjaśnił, że chodzi  o budynek  tzw. starej kawiarni w Kretkowie. Dawniej w tym 
budynku znajdowała się kawiarnia. Dodał, że budynek jest kwadratowy gdzie z każdego narożnika jest 
wejście do lokalu.  Dlatego całą nieruchomość należy tak wydzielić, aby każdy z właścicieli miał dostęp  
i dojazd  do swojej posesji wraz z małym ogródkiem. Z boku jest jeszcze jedna działka  
o powierzchni 340 m2 dla, której przygotowano projekt uchwały, a którą zabiega kolejny nabywca chcąc 
powiększyć swoją działkę, natomiast kolejna działka będzie służyć jako parking dla placu zabaw.  
Podkreślił, że projekt uchwały został przygotowany, aby wydzielić i uregulować stan prawny 
nieruchomości.   
Burmistrz   dodał, że wcześniej przystępowano do sprzedaży tego budynku, ale ta nieruchomości nie 
miała urządzonej księgi wieczystej. Wówczas dla budynku szkoły w Kretkowie i budynków  
w Przybysławiu  przyjęto bonifikatę w wysokości 90 % . 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/90/16 w sprawie sprzedaży nieruchomości w Kretkowie, stanowi  załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 

4) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

Uchwałę wykreślono z porządku obrad sesji w celu dopracowania.  
 

5) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016. 
Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  
o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2015. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 
zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 33.422.882,00 zł,  
• wydatki do kwoty  36.725.718,25 zł 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków  
w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.   
Zmiany związane ze zwiększeniem planu dotacji celowej w dziale: 
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• 852 rozdział 85215 o kwotę 600,00 zł na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych, 
• 852 rozdział 85295 w kwocie 28.048,00 zł z przeznaczeniem na wdrożenie „Programu Rodzina 

500+”, którą przyznano na miesiąc kwiecień br. 
• 852 rozdział 85295 o kwotę 78.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji 

programu wieloletniego „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania”  
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że w wymiarze dochodów własnych w podatku od nieruchomości są wyższe 
kwoty przypisu niż ustalono w planie. W związku z tym w dziale 756 rozdział 75615 zwiększono o kwotę 
127.000,00 zł a rozdział 75616 o kwotę 55.000,00 zł. Kwoty te dotyczą podatku od nieruchomości  
w gospodarce indywidualnej i uspołecznionej,  
Kuratorium Oświaty w Poznaniu ustaliło kwotę dotacji w wysokości 142.728,00 zł na stypendia socjalne 
- okres wypłaty styczeń-czerwiec 2016 r., a kwotę 35.732,00 zł Gmina Żerków jest zobowiązana dołożyć 
jako udział własny 20% do planowanej dotacji. 
W budżecie Gminy Żerków  zaplanowano kwotę 35.161,00 zł na zakup karetki pogotowia ratunkowego 
jako dofinansowanie do zadania realizowanego przez  Starostwo Powiatu Jarocińskiego. 
Ponadto w wydatkach budżetu dokonano zwiększenia i zmniejszenia oraz przesunięć w poszczególnych 
działach i rozdziałach : 

• 010 rozdział 01010 zwiększono o kwotę 30.000,00 zł na wykonanie sieci wodociągowej Żerków-
Laski. Kwotę 60.000,00 zł przeznaczono na "Studium wykonalności map do celów projektowych 
badania geologicznego" na przebudowę oczyszczalni ścieków w Raszewach, 

• 750 rozdział 75011 dokonano przesunięcia kwoty 300,00 zł ze szkoleń na usługi zdrowotne.  
W rozdziale 75023 zwiększono plan o kwotę 1.427,00 zł na opłacenie delegacji służbowych, 

• 801 rozdział 80101  przeniesiono 7.000,00 zł na pilny zakup zmywarki do Stołówki Szkoły 
Podstawowej Żerków, 

• 80104 – przeniesiono  300,00  zł na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz  
przeniesiono 1.080,00 zł na rozdział 80149. 

• 80148 zwiększono o 7.000,00 zł na pilny zakup zmywarki do Stołówki Szkoły Podstawowej 
Żerków, 

• 80149 zwiększono o 1.080,00 zł na wynagrodzenie wypłacone na podstawie umowy zlecenia, 
• 851 dokonano zmiany paragrafu § 6220 - formę dotacji zmieniono na § 6300 pomoc finansową 

dla Województwa Wielkopolskiego na wspólne finansowanie bazy lotniczej  w Michałkowie. 
Skarbnik dodała, że województwo zwróciło się, aby zmienić formę dotacji zmieniając paragraf,  
w którym dotacja była uwzględniona w budżecie gminy Żerków, 

• 900 rozdział 90001 (ochrona środowiska) zmniejszono plan na zakupach 1.800,00 zł a przesunięto 
na § 4360 na usługi telekomunikacyjne. Dodała, że usługi te wyodrębniono z uwagi na możliwość 
refundacji podatku VAT. 

• 90002 zmniejszono  § 4430 o 2.500,00 zł a zwiększono plan wydatków o kwotę  22.180,00 zł na 
opłacenie "Programu Usuwania Azbestu wraz z inwentaryzacją" dla Gminy Żerków, 

• 921 zmieniono plan między paragrafami: § 6050 jest 90.000,00 zł a winno być  610.000,00 zł  
a § 6060 jest 610.000,00 zł a winno być 90.000,00 zł. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 
Radna Maria Sołtysiak zapytała czy kwota w dziale 010 była zaplanowano w budżecie a teraz się 
zwiększa o 30 tys. zł 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zwiększono o kwotę 30 tys. zł a kwotę 60 tys. zł przeznaczono na 
„Studium wykonalności map do celów projektowych badania geologicznego".  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XII/92/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, stanowi  
załącznik nr 15 do protokołu. 
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13) uchwalenia „Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Żerków” 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przewodnicząca przypomniała, że projektu uchwały omawianego na posiedzeniach komisji  
wprowadzono zmiany. Odczytano jakie wprowadzono zmiany w Założeniach Inwestycyjnych na lata 
2016 – 2025 w punktach 12, 14, 18, 21, 26 i 44. Wykreślono punkt 36 i 38. W punktach 26, 40 i 44 
wpisano okres realizacji w latach.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XII/93/16 w sprawie uchwalenia „Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Żerków, stanowi  
załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

a) Burmistrz Miasta i Gminy Żerków wyjaśnił, że na interpelacje w sprawie umorzeń podatku od 
nieruchomości podmiotom  MCT i SKR w Żerkowie oraz wynajmu sal sportowych i rozliczeń 
w tym zakresie  odpowiedzi udzieli formie pisemnej. 

Natomiast na pytanie wiceprzewodniczącego Rady dotyczące na jakim etapie jest realizacja prac „Parku 
Niezwykłego” w Żerkowie wyjaśnił, że  są wykonane mapy, które wpłynęły do Urzędu. Powiedział, że  
w połowie m. kwietnia będzie spotkanie z projektantem na obiekcie i zostaną wytyczone ścieżki, aby 
przystąpić do odkrzaczania i usunięcia pni drzew oraz nastąpi uzgodnienie co ma pozostać z istniejącej 
zieleni a co jeszcze należy usunąć. Kolejne spotkanie z projektantem będzie dotyczyć ostatecznej 
propozycji co z tak dużego programu pozostanie, który był bardzo szeroko rozbudowany a my aż tak 
rozbudowanego projektu nie musimy mieć. Dodał, że równolegle prowadzone są prace związane  
z wystąpieniami o zapotrzebowaniem na energię elektryczną, ponieważ ścieżki mają być oświetlone. 
Również przygotowujemy się do podejść z mediami tj.: wodą, kanalizacją, aby wykonać zaplecze 
sanitarne.   
Wiceprzewodniczący podziękował za złożone wyjaśnienie.  
 
Punkt 9 – Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2015, 
Punkt 10 – Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2015. 
Przewodnicząca zapytała czy są uwagi do sprawozdań? 
Sprawozdania Rada przyjęła jednogłośnie w obecności 15 radnych na sali. Sprawozdania stanowią 
załącznik nr 17 i 18 do protokołu. 
 
Punkt 11 – Sprawozdanie z realizacji „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2015”,  
o którym mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie za rok 2015. 
Rada nie wniosła uwag do sprawozdania przyjmując je jednogłośnie w obecności 15 radnych na sali, 
które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Punkt 12 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu porządku udzieliła głosu sołtysowi z Bieździadowa. 
Pan Wincenty Bogaczyk – sołtys Sołectwa Bieździadów zapytał o przyszły park związany  
z przedłużeniem ulicy Asnyka. Uważał, że należy dalszą część tej drogi przy planowanym parku 
uwidocznić, ponieważ nie ma innego przejazdu do pól, a rolnicy jeżdżą obok. 
Burmistrz odpowiedział, że działki są wytyczone i drogi też, a komunikacja odbywa się inaczej. 
Próbowano ustawiać wyższe paliki, aby przejazd był widoczny i było można jeździć. Burmistrz 
podkreślił, że drogi w najbliższym czasie zostaną utwardzone, aby nie było problemów dojazdowych do 
dróg na Osiedlu i pól. Dodał, że komunikacja między jednym parkiem a drugim będzie połączona nad 
ulicą kładką w celu bezpiecznego przejścia dla pieszych i rowerzystów.    
Pan Mariusz Łyskawiński – mieszkaniec Żerkowa zapytał czy dostępny jest projekt „Parku” i czy będzie 
można go zobaczyć? 
Burmistrz odpowiedział, że jest opracowana koncepcja, ale bardzo bogata. Po weryfikacji  
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i uwzględnieniu wszystkich walorów tego terenu powstanie park, którego nazywamy „Parkiem 
Niezwykłym”  będzie udostępniony mieszkańcom. 
Przewodnicząca dodała, że sprawa jest omawiana od dłuższego czasu. Projektant pan Andrzej Maleszka 
przedstawił koncepcję.  
Pan Mariusz Łyskawiński zapytał dlaczego akurat ten projektant, a nie ogłoszono konkursu na projekt 
zagospodarowania terenu? 
Burmistrz odpowiedział, że lepszego nie znajdziemy. A konkurs co rozwiąże? 
Pan Mariusz Łyskawiński był zadnia, że grupa studentów może przygotować nowe inne pomysły a Pan 
opiera się tylko na jednym projektancie.  
Burmistrz odpowiedział, że za projekty wykonane przez tego Pana, gmina otrzymuje nagrody. Podał 
przykłady począwszy od Gimnazjum,  Hali Sportowej w Żerkowie, stadionu, Sali Sportowej w Chrzanie 
itd. Do zaprojektowanych obiektów nie ma uwag, a wręcz otrzymujemy nagrody. My mamy bieżnię 400 m 
z atestem a niedaleko od nas też jest bieżnia, która nie ma 400 m. I taka jest różnica pomiędzy jednym 
projektantem a drugim. Mówimy o jakości pracy, nie kwestionuję pracy i wiadomości studentów ani 
innych architektów. Uznano, że ten projektant jest przygotowany, zna Żerków, zna nasze walory i historię 
może lepiej niż nie jeden z nas siedzących. Dlatego takiemu człowiekowi można powierzyć takie zadanie 
i myślę, że z tego tytułu nie będziemy się wstydzić. 
Przewodnicząca wyjaśniła, że projektant plan Parku opracował bardzo bogato, aż ponad możliwości 
budżetowe gminy, które zostaną zweryfikowane i dostosowane do potrzeb i możliwości finansowych 
gminy, bo nie wszystko musi być ujęte z projektu, bo wówczas byłby to ”Park Niezwykły”. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz podziękował nieobecnemu sołtysowi z Sołectwa Lgów za wyczyszczenie 
poboczy drogi od budynku byłej szkoły w kierunku Dębna.  
Burmistrz dopowiedział, że prace wykonano w porozumieniu z Urzędem oraz leśniczym. Burmistrz 
przyłączył się do podziękowań dla sołtysa oraz podziękował radnemu Panu Zdzisławowi, który na swoim 
terenie wykonał dużą pracę przez usunięcie zakrzewienia  parowu z górki Żerkowskiej w kierunku 
Brzóstkowa. Obiecał, że gmina dopilnuje, aby ten odcinek ponownie nie zarósł. 
Radny Sebastian Nowaczyk wnioskował, aby dzieci szkół niepublicznych uczestniczyły w różnych 
konkursach organizowanych np.: przez „Zaścianek”  w Klubach młodych Ajnsztajnów, w których te 
dzieci znowu zostały pominięte. Zaapelował, aby kolejnym razem dzieci niepublicznych szkół zostały  
w ten projekt włączone. Dodał, że dzieci niepublicznych szkół reprezentują naszą gminę biorąc udział  
w różnych konkursach, zawodach i czy byłaby możliwość docenienia ich starań przez małe stypendium 
lub grant? 
Burmistrz odpowiadając wyjaśnił, że w przypadku dodatkowych zajęć organizowanych przez 
„Zaścianek” to sprawę przekaże panu Jakubowi Antkowiakowi. Być może jest możliwość, aby dzieci 
niepublicznych szkół uczestniczyły jeszcze w tych zajęciach  lub w kolejnych. Burmistrz stwierdził, że są 
to sprawy organizacyjne, które można zrealizować a zajęcia były ciekawe, z których nie tylko dzieci 
skorzystały, ale także nauczyciele. Burmistrz zaznaczył, że ekstra środków na stypendia i gratyfikacje  
w budżecie nie ma. Dyrektorzy szkół ze swojego budżetu przeznaczają środki na dyplomy uznania, 
nagrody książkowe oraz mają różne formy uznania, gdzie dziecko osiągające dobre wyniki nauczania 
może być docenione, ale jest to uzależnione od inwencji dyrektora. Burmistrz podkreślił, że chciałby, aby 
młodzież na różnych polach działania spełniała się i była doceniona nie tylko przez nagrody, ale na 
apelach szkolnych. 
Przewodnicząca dodała, że wie iż w szkołach odbywają się takie wyróżnienia  w formie nagród 
książkowych bądź rzeczowych, ponieważ są takie środki w budżecie szkoły. 
Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że nie wie czy takie środki są w budżetach szkół niepublicznych. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że są takie środki, a jest to w dużej mierze uzależnione od aktywności 
ludzi, aktywności stowarzyszenia.  
Radna Ewa Skiba potwierdziła, że w budżecie szkoły są środki przeznaczone na osiągnięcia sportowe 
i nie tylko. 
Burmistrz uważał, że docenienie dzieci jest uzależnione od dyrekcji szkoły a wszelkiego rodzaju 
informacje są przekazywane przez GZEAS, ale nie wszystkie szkoły korzystają z nich. 
Burmistrz będąc przy głosie poinformował, że złożony wniosek na samochód strażacki przeszedł 
pierwszy etap. Ponadto Urząd będzie występował z kolejnym wnioskiem o dofinansowanie z programu 
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unijnego na budowę  drogi Lisew – Ludwinów o długości 2.238 mb., na które dofinansowanie jest  
w wysokości 66.66 %. Realizacja inwestycji podniosłaby standard drogi do 5,5 m szerokości  
z poboczami. Podkreślił, że w tej sprawie Urząd jest w porozumieniu ze Starostwem, aby uzyskać 
dodatkowy punkt. Planuje się w kwestii poprawy bezpieczeństwa w newralgicznym punkcie drogi 
wybudować chodnik dla pieszych. 
Pan Michał Surma sekretarz gminy poinformował, że ruszył  Program 500+  i od 1-15 kwietnia 2016 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej będzie czynny do godz. 17:00 bez sobót. Pełna informacja 
znajduje się na stronie internetowej Urzędu. 
Przewodnicząca poinformowała, ze Rada Miejska Kątów Wrocławskich wybrała Żerków na 
przeprowadzenie szkolenia w dniu 15.04.2016 w tym samym dniu o godz. 18:30 zapraszają władze 
gminy oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa na spotkanie w celu wymiany doświadczeń. Natomiast  
w  drugim dniu między godz. 9:00 – 11:00 (sobota) chcą zwiedzić gminę Żerków oraz  w godzinach od 
11:30 13:30 pragną rozegrać turniej w kręgle Żerków – Kąty Wrocławskie. Przewodnicząca zachęciła do 
udziału w spotkaniu i turnieju aby rozgrywki nie oddać walkowerem. Ponadto poinformowała, że 
zaproszono  radnych Rady Gminy Kosakowa na rewizytę w dniach 19-22 maja 2016 r.  
 
Punkt 13 - Zakończenie sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 
udział  i o godz. 16.30 zamknęła XII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
Protokółowała:        
 
Teresa Szablewska 

PRZEWODNICZĄCA  
Rady Miejskiej Żerkowa 

 
            /-/ Barbara Urbańska 
  
 
  
 
 
 
 
 
 
 


